



Vostok. Afro-aziatskie obshchestva: istoriia i sovremennost. 2013-2024

ISSN 0869--1908

URL - <http://vostokoriens.jes.su>

All right reserved

Issue 2 Volume . 2015

THE CHINESE POLICY OF TAIWAN AND THE EMERGENCE OF TAIWANESE IDENTITY

Anna Kaimova

Abstract

The article deals with one of the aspects of the Taiwanese identity issue which is currently very important for Taiwan, as this problem is closely connected both to the domestic policy of the island, and to the Cross-Strait relations. After the Nationalist Government's evacuation to Taiwan in 1949 as a result of KMT's defeat in the Civil War with the Chinese Communist Party in Mainland China, the party proclaimed itself to be the only legal power of China, as well as the only defender of the Chinese traditional culture, that suffered from the "communist bandits" on the Mainland. In the opinion of most researchers of this problem, Taiwanese identity was forming as opposed to the Nationalist Government's policy of imposing "Chinese consciousness" among the island's population, which was rather effective. But in my opinion this policy may be considered one of the factors contributing to the fast growth of Taiwanese identity of the island's inhabitants after the liberalization of Taiwan's socio political life since the end of 1970s.

Keywords list (en): Taiwan identity, Taiwan consciousness, sinification of Taiwan, ideology of Kuomintang party

Date of publication: 01.03.2015

Citation link:

Kaimova A. THE CHINESE POLICY OF TAIWAN AND THE EMERGENCE OF TAIWANESE IDENTITY // Vostok. Afro-aziatskie obshchestva: istoriia i sovremennost. – 2015. – Issue 2 C. 132-138 . URL: <https://vostokoriens.jes.su/s086919080000616-4-1-ru-346/>

ПОЛИТИКА КИТАИЗАЦИИ ТАЙВАНЯ И СТАНОВЛЕНИЕ ТАЙВАНЬСКОЙ ИДЕНТИЧНОСТИ

Каимова Анна Сергеевна

Аннотация

В статье рассматривается один из аспектов крайне актуальной для современного Тайваня проблемы тайваньской идентичности, которая не только определяет внутривнутриполитическое развитие острова, но и непосредственно связана с так называемым тайваньским вопросом - взаимоотношениями между двумя берегами Тайваньского пролива. По мнению большинства исследователей, тайваньская идентичность на острове формировалась вопреки политике гоминьдановского правительства по насаждению на острове “китайского самосознания” после 1949 г. Однако, по моему убеждению, данную политику, наоборот, можно считать одним из факторов, способствующих стремительному росту тайваньской идентичности у населения острова после начала либерализации его общественно-политической жизни с конца 1970-х гг.

Ключевые слова: тайваньская идентичность, тайваньское самосознание, китаизация Тайваня, идеология партии Гоминьдан

Дата публикации: 01.03.2015

Ссылка для цитирования:

Каимова А. С. ПОЛИТИКА КИТАИЗАЦИИ ТАЙВАНЯ И СТАНОВЛЕНИЕ ТАЙВАНЬСКОЙ ИДЕНТИЧНОСТИ // Восток. Афро-азиатские общества: история и современность. – 2015. – Выпуск №2 С. 132-138 .

URL: <https://vostokoriens.jes.su/s086919080000616-4-1-ru-346/>